
FOCUS Regionálneho operačného programu 

 

Z Bruselu na návšteve slovenských 

projektov 
 

Riaditeľ odboru pre Slovenskú republiku generálneho direktoriátu DG Regio z Európskej 

komisie Christopher Todd navštívil v rámci Monitorovacieho výboru Regionálneho operačného 

programu 24. júna slovenské projekty v obci Kúty.  

 

 

 

Tu dostal originálny darček – perník s názvom „materská škola“, lebo práve tá bola 

podporená v rámci osi 1 – Infraštruktúra vzdelávania príspevkom z európskych zdrojov vo výške vyše 

300 tisíc eur. 



 

Riaditeľka materskej školy pani PaedDr. Anna Knapová dodala, že vďaka tomuto projektu 

mohli prijať ďalšie deti, lebo sa tak rozšírila kapacita ich zariadenia, čo je pre štyri tisícové Kúty veľmi 

prospešné. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Pána Christophera Todda sprevádzal generálny riaditeľ Sekcie riadenia programov 

regionálneho rozvoja Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR PhDr. Emil Pícha, CSc., 

ktorý zdôraznil, že ak sa aj v minulosti zvýšil počet projektov v osi 1, je to veľmi dôležité. 

 

 

 

Škola je totiž podľa pána Emila Píchu prvou inštitúciou, ktorú vníma človek ako prvý kontakt 

so štátom a s jeho predstaviteľmi – teda učiteľmi, ktorí reprezentujú verejnú správu a teda aj 

Európsku úniu. 



 

 

 

 

 

 

Materská škola v Kútoch patrí k prvým na Slovensku v rámci Atlasu rómskych komunít, ktoré 

sú podporované z európskych fondov aj pri vzdelávaní rómskych detí a ich pomoci rôznymi 

finančnými úľavami, aby mali záujem deti do škôlky umiestňovať. 

 

 

 

 

 

 



 

Ako informovala pani riaditeľka materskej školy Anna Knapová členky delegácie DG Regio 

Michaelu Břízovú a Lýdiu Agardi, z ušetrených prostriedkov na vykurovaní budov škôlky mohli 

zakúpiť pre deti dôležité učebné pomôcky akými sú zariadenia výpočtovej techniky a medzi nimi 

najmä interaktívnu tabuľu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Starosta obce pán Branislav Vávra ubezpečil pána Christophera Todda, že obec dokáže 

vytvárať kvalitné projekty a s nimi sa uchádzať vo výzvach o európsku podporu, keďže Kúty sú 

významnou križovatkou ciest zo Slovenska v smere na Českú republiku a Rakúsko. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ako pán Branislav Vávra zdôraznil, v Kútoch sa snažia o to, aby bola mládež všestranne 

podporovaná, keďže je to najlepšia investícia do budúcnosti, na čom sa zhodli spolu s pánom Emilom 

Píchom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Na snímke vpredu zľava stojí riaditeľka základnej školy  Mgr. Marta Šimková, ktorá vysvetľuje 

riaditeľke odboru ROP pani Eve Hrčkovej a generálnemu riaditeľovi Emilovi Píchovi ako sa im 

podarilo do školských aktivít zapojiť aj podnikateľov, ktorí prispeli na dobudovanie ihrísk. Za nimi 

stojacieho  šéfa odboru z DG Regio pána Christophera Todda a členku delegácie Európskej Komisie 

Michaelu Břízovú zaujalo miestne cvičisko hasičov. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Škola v Kútoch má vďaka projektu ROP vynikajúco vybudovanú telocvičňu. 

 

 

O úspechoch tamojších žiakov v rôznych športových súťažiach dokáže pútavo rozprávať učiteľ 

telocviku pán Mgr. Milan Kridl, čo zaujalo všetkých členov delegácie. 

 



 

 

 

 

 

 

 

Medzi deťmi vynikajú mnohí športovci aj z marginalizovanej rómskej komunity. Ich športovú 

zdatnosť možno obdivovať ako v miestnom volejbalovom mužstve, tak aj v úspešnom hasičskom 

oddiely a pri iných športových disciplínach. 



 

 

Pán Christopher Todd sa zaujímal aj o problémy pri realizácii a rovnako aj o publicitu 

projektov, či občania vedia, že obe školy podporila Európska únia. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Starosta Kútov pán Branislav Vávra pána Christophera Todda ubezpečil, že informácie sa 

občanom dostávajú prostredníctvom webových stránok obce, škôl a aj vďaka miestnym novinám 

priamo do schránok. Všade tam informujú o úspešnosti obce pri čerpaní prostriedkov. 

 

 

 

Deti sa tiež zaujímali o návštevu a pri stretnutí s členmi Monitorovacieho výboru ROP im 

často bolo do smiechu, čo je prirodzený prejav v ich veku. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zľava na snímke dole pán Emil Pícha pozná problémy pri realizácii projektov dôkladne a vedľa 

neho stojaca riaditeľka základnej školy pani Marta Šimková dokáže pútavo opisovať, akým vývojom 

škola prešla, čo zaujímalo rovnako aj z DG Regio pani Michaelu Bŕízovú a riaditeľku odboru riadenia 

ROP pani Evu Hrčkovú. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Farebné steny s množstvom násteniek a výzdoba kresbami detí svedčí o obľúbenosti školy 

medzi žiakmi. Vnútorná výzdoba základnej školy preto logicky zaujala pani Michaelu Břízovú, pani 

Lýdiu Agardi a pani Evu Hrčkovú. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Priamo v praxi sa tu aj pracovníčka Úradu splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity Ing. 

arch. Monika Matyásová (stojaca prvá vľavo) ako aj ďalší členovia monitorovacieho výboru ROP pani 

Eva Hrčková a pán Emil Pícha stojaci vedľa starostu pána Branislava Vávru presvedčili, že 

rozhodnutie monitorovacieho výboru ROP 24. júna 2013 na rokovaní v Bratislave podporiť navýšenie 

prostriedkov do prioritnej osi 1 bolo správne. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Každá námaha by však bola márna, ak by sa nenašiel kolektív ľudí, ktorí dokážu navodiť tú 

správnu atmosféru. Na Základnej škole v Kútoch sa zišli obetaví a láskaví učitelia, ktorí dokážu deti 



motivovať správnym smerom. Navyše, ako sami hovoria, ide im to ľahšie, ak aj ich budovy ožívajú 

a vytvárajú servis hodný 21. storočia. 

 

 

Kontakty: 

 

Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR 

Dobrovičová 12 

812 66 Bratislava 

tel: 00421 2 59 26 61 11 

fax: 00421 2 59 26 64 35 

www.mpsr.sk 

 

http://www.mpsr.sk/


 

 

 

Sekcia riadenia programov regionálneho rozvoja 

Prievozská 2/B 

825 25 Bratislava 26 

e-mail: inforop@build.gov.sk 

www.ropka.sk 

 

mailto:inforop@build.gov.sk
http://www.ropka.sk/

